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1. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty,
ve znění  pozdějších  předpisů,  a zákon  č. 242/2016  Sb.,  celní  zákon,  ve znění
pozdějších předpisů /sněmovní tisk 867/ - druhé čtení
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3. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 374/2015 Sb., o ozdravných postupech
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4. Vládní návrh zákona, kterým se mění některé zákony v oblasti finančního trhu zejména
v souvislosti s implementací předpisů Evropské unie týkajících se unie kapitálových
trhů /sněmovní tisk 1117/ - prvé čtení

5. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních,
ve znění  pozdějších  předpisů,  a zákon  č. 235/2004  Sb.,  o dani  z přidané  hodnoty,
ve znění pozdějších předpisů /sněmovní tisk 1190/ - prvé čtení podle § 90 odst. 2

6. Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky k vyslovení souhlasu
s ratifikací  Dohoda  o ukončení  platnosti  dvoustranných  dohod  o investicích  mezi
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Zahájení schůze Poslanecké sněmovny
5. května 2021

Přítomno: 103 poslanců

(Schůze zahájena ve 14.30 hodin.)

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Přeji  hezké  odpoledne.  Vážené  paní
poslankyně,  vážení  páni  poslanci,  zahajuji  101. schůzi  Poslanecké  sněmovny.  Aby  byla
zaznamenána naše účast, nejprve vás odhlásím a prosím, abyste se přihlásili identifikačními
kartami. Náhradní karty a jejich čísla platí, tak jak bylo řečeno na 98. schůzi. 

Schůzi svolal předseda Poslanecké sněmovny podle § 51 odst. 4 našeho jednací řádu na
základě žádosti 40 poslanců. Pozvánka vám byla rozeslána ve čtvrtek 29. dubna tohoto roku
elektronickou poštou. 

Nyní  přistoupíme  k určení  dvou  ověřovatelů  této  schůze.  Navrhuji,  abychom  určili
poslankyni Janu Krutákovou a poslance Petra Dolínka. Má někdo jiný návrh? Ano, souhlasíte,
pane poslanče.  Má někdo jiný návrh? Jiný návrh nevidím,  svolám poslance na hlasování.
(Gong.  Není  dostatečné  kvorum.  Chvilku  čeká.)  Tak  já  ještě  zagonguji,  protože  ještě
potřebujeme čtyři poslance. No, teď jeden ubyl... Tak, a ještě jeden, a zase tři ubyli. No, to je
tedy... Tak máme 68 poslanců, už 69. 

Takže budeme hlasovat o tom, abychom určili poslankyni Janu Krutákovou a poslance
Petra Dolínka ověřovateli této schůze. Jiný návrh jsem nezaznamenal. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování  číslo  1,  přihlášeno  75  poslanců,  pro  74,  proti  žádný.  Návrh  byl  přijat.
Konstatuji,  že  jsme  ověřovateli  101. schůze  Poslanecké  sněmovny  určili  poslankyni  Janu
Krutákovou a poslance Petra Dolínka. 

Nyní přistoupíme ke stanovení pořadu 101. schůze, jehož návrh je uveden na pozvánce.
Připomínám,  že  podle  § 54  odst. 7  zákona  o jednacím  řádu  rozhodne  Sněmovna  pouze
o pořadu uvedeném v žádosti. Nelze navrhnout žádnou změnu ani doplnění pořadu. Rovněž
tak nelze rozšiřovat schválený pořad. 

Nyní budeme hlasovat o celém návrhu pořadu 101. schůze Poslanecké sněmovny, jak
byl písemně předložen. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování  číslo  2,  přihlášeno  80 poslanců,  pro  53,  proti  9.  Návrh  byl  přijat.  Pořad
schůze tedy byl schválen. 

A nyní přistoupíme k prvnímu bodu pořadu, kterým je 

1. 
 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 235/2004 Sb., 

 o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů, 
 a zákon č. 242/2016 Sb., celní zákon, ve znění pozdějších předpisů 

 /sněmovní tisk 867/ – druhé čtení 
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Z pověření vlády předložený návrh zákona uvede místopředsedkyně vlády a ministryně
financí Alena Schillerová. Prosím, paní ministryně, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně  vlády  a  ministryně  financí  ČR  Alena  Schillerová:  Děkuji  za
slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, dovolte mi představit návrh zákona, kterým se
mění zákon č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů, a zákon
č. 242/2016 Sb., celní zákon, ve znění pozdějších předpisů. 

V rámci celé EU dochází postupně k modernizaci pravidel jednotného digitálního trhu
a odstraňování  překážek pro prodej  zboží  na dálku a pro přeshraniční  poskytování  služeb.
Vedle posílení práv spotřebitelů na jedné straně dochází rovněž k zavádění nových pravidel,
která  podnikům  zajistí  transparentnější,  spravedlivější  a předvídatelnější  on-line  prostředí.
Dochází tak i k úpravám... (V sále je silný hluk.) 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Já  bych  vás  požádal  o klid.  Prosím  o klid
v jednacím sále, paní ministryně už není téměř slyšet. Tak prosím. 

Místopředsedkyně vlády a ministryně financí ČR Alena Schillerová: Děkuji, pane
místopředsedo.  Dochází  také  k úpravám  v oblasti  daně  z přidané  hodnoty,  jejíž  cílem  je
usnadnit  přeshraniční  obchod,  zajistit  spravedlivou  hospodářskou  soutěž  podnikům  v EU
a bojovat  proti  daňovým  únikům.  Návrh  zákona  se  předkládá,  aby  byla  zajištěna
implementace  nových  evropských  právních  předpisů  v oblasti  přeshraničního
a elektronického  obchodování,  takzvaný  e-commerce,  a obsahuje  tyto  základní  změny:
Rozšíření okruhu plnění, na která je možné použít zvláštní režim jednoho správního místa,
tedy rozšíření možnosti plnit povinnosti týkající se DPH pouze vůči správci daně v jednom
členském státě  namísto  nutnosti  registrovat  se a plnit  tyto  povinnosti  vůči  správcům daně
všech členských států, v níž je plnění uskutečňováno. Zrušení osvobození dovozu zboží do
22 eur,  tak aby zboží ze třetích zemí nebylo zvýhodňováno tím, že jeho dovoz nepodléhá
DPH. Zboží, které může zákazník koupit například v České republice, podléhá zdanění, takže
se tato výjimka, která se váže na dovoz zboží,  neuplatní  a DPH z tohoto zboží se odvádí.
Zavedení nových dovozních režimů pro zboží v hodnotě do 150 eur, které zjednoduší plnění
povinností souvisejících s dovozem zboží. Zavedení speciálních pravidel týkajících se dodání
zboží, které je prodáváno skrze elektronické platformy. 

Návrh také obsahuje dílčí změny právní úpravy v souvislosti s právem EU, ke kterým
dochází  na základě vyhodnocení  potřeb aplikační  praxe,  vývoje jiných právních předpisů,
a zejména judikatury Soudního dvora EU. Navrhované rozšíření  stávajícího systému bude
spuštěno v souladu s načasováním na úrovni EU v příštím roce, tedy v roce 2021. Děkuji vám.

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Návrh  jsme  v prvém  čtení  přikázali
k projednání rozpočtovému výboru jako výboru garančnímu. Usnesení výboru byla doručena
jako sněmovní  tisky 867/1 a 2.  Prosím,  aby se  slova  ujal  zpravodaj  rozpočtového  výboru,
poslanec Jan Volný a informoval nás o projednání návrhu ve výboru a případné pozměňovací
návrhy odůvodnil. Tak prosím, pane poslanče. 

Poslanec Jan Volný: Krásné dobré odpoledne, kolegyně, kolegové, pane předsedající.
Tento tisk byl do Sněmovny dodán vládou 13. 5. 2020. Dne 14. 5. byl organizačním výborem
přidělen rozpočtovému garančnímu výboru a já jsem byl pověřen být zpravodajem. 
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Tento  tisk jsme v rozpočtovém výboru na 53. schůzi  dne 31. března 2021 projednali
s tímto závěrem: 

"Rozpočtový výbor 

I.  doporučuje  Sněmovně  Parlamentu,  aby s návrhem zákona,  kterým se  mění  zákon
č. 235/2004 Sb.,  o dani  z přidané  hodnoty,  ve  znění  pozdějších  předpisů,  a zákonem
č. 242/2016 Sb.,  celní  zákon,  ve  znění  pozdějších  předpisů,  sněmovní  tisk 867,  vyslovila
souhlas ve znění pozměňovacích návrhů." Pozměňovací návrh byl schválen pouze jeden. Byl
to návrh poslance Jana Volného a v podstatě se jednalo o přechodová usnesení, která upravují
účinnost tohoto zákona kvůli zdržení při projednávání. Všichni to máte v tisku. 

II. Zplnomocňuje zpravodaje, aby s tímto usnesením seznámil Poslaneckou sněmovnu
Parlamentu České republiky", což jsem právě učinil. Děkuji. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura:  Otevírám obecnou rozpravu,  do  které  mám
přihlášené čtyři poslance. Jako první vystoupí pan poslanec Vojtěch Munzar a připraví se pan
poslanec Václav Votava. Pane poslanče, prosím, máte slovo. 

Poslanec  Vojtěch  Munzar:  Děkuji,  pane  předsedající.  Dobrý  den,  kolegyně
a kolegové, dobrý den, paní ministryně. Můj pozměňovací návrh, který tady chci představit
a v podrobné  rozpravě  načíst,  se  netýká  té  záležitosti,  o které  hovořila  paní  ministryně,
nicméně souvisí s otevřeným zákonem o DPH a já se tady pokusím znovu zopakovat svůj
návrh na zvýšení limitu obratu pro povinnou registraci k DPH z 1 na 2 miliony korun. 

Vy dobře víte, že se to tady snažím předkládat už dva roky a přesvědčit vás, že po těch
dnes už 17 letech je potřeba tuto hranici zvýšit.  Všichni vidíme, že i v dnešní krizi inflace
nabírá na intenzitě a tato inflace vede k tomu, že se pro živnostníky zvyšují jak jejich výstupy,
tak  jejich  vstupy.  Spousta  drobných  živnostníků  už  dnes  lehce  překročí  stávající  hranici
obratu 1 milionu korun, a to například kvůli jedné zakázce, protože materiál je daleko dražší.
Potom mu všechny administrativní povinnosti, spojené s registrací k DPH, zůstanou. 

Proto registrace k DPH je jedním z významných milníků pro podnikatele. Je to moment,
kdy  mu  obrovským  způsobem  naroste  administrativa  a vzroste  mu  papírování,  a tím
samozřejmě i časové a finanční náklady, které na tuto administrativu musí vynaložit. 

Jak jsem říkal, 17 let se tento limit nezměnil. Je načase, abychom ho změnili. Ale co se
změnilo za těch 17 let, velmi výrazným způsobem narostly právě administrativní povinnosti,
spojené s DPH, například bylo zavedeno kontrolní hlášení. Jen pro vaši představu – 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Já bych vás poprosil o klid! 

Poslanec Vojtěch Munzar: Jen pro vaši představu, podle studie Světové banky Doing
Business  za  rok 2020 se Česká republika  propadla  na  53. místo  v indikátoru  platby daní.
V této studii  je uvedeno, že průměrně  firma,  podnikatel,  stráví  230 hodin za rok daňovou
administrativou.  Z těchto  hodin  nejvíce  času  zabírá  právě  DPH,  to  je  102 hodin  za  rok.
Následuje sociální  pojištění – 75 hodin za rok – a daň z příjmů – 53 hodin za rok.  Já se
domnívám,  že  zvláště  v dnešní  době  potřebujeme,  aby  se  živnostníci  co  nejrychleji
vzpamatovali,  aby fungovali,  aby pracovali  a aby zbytečně  nepapírovali.  Proto bychom je
neměli zatěžovat zbytečnou administrativou 

Já si myslím, že spousta věcí se i v tomto období podařila. Zavedla se i díky našemu
návrhu a naší podpoře paušální daň. Díky našemu návrhu se zvedly daňové výdajové paušály
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na 2 miliony korun a já si myslím, že by dnes stálo za to, sjednotit s těmi dvěma miliony i tu
hranici pro povinnou registraci DPH. Posunutím této hranice totiž uspoříme právě čas, a tím
i náklady našim podnikatelům. Ani na úrovni Evropy nebude problém to dojednat, protože jak
směrnice umožňuje výjimky, vidíme to na postupu v minulosti několika států, které zvýšení
hranice pro registraci DPH projednaly úspěšně, rychle a bezbolestně. 

Zvýšení  hranice  pro  limit  DPH je  zároveň  v souladu  s cíli  Small  Business  Act  pro
Evropu, která vyzývá členské státy, aby při tvorbě právních předpisů zohlednily specifické
podmínky malých a středních podniků a zjednodušily díky tomu stávající regulační prostředí. 

To jsou důvody, proč tento návrh předložím. Důvod je ten, aby se ekonomika rozjela,
aby podnikatelé pracovali a skutečně aby po nocích nepapírovali. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Nyní  s přednostním  právem  vystoupí
zpravodaj, pan poslanec Jan Volný. Připraví se pan poslanec Václav Votava. Prosím, máte
slovo. 

Poslanec Jan Volný: Děkuji, pane předsedající. Já se moc omlouvám, mám jen opravu.
Když jsem citoval schválené pozměňovací návrhy, tak rozpočtový výbor schválil ještě jeden
pozměňovací  návrh.  Ten  se  týká  prodloužení  výjimky  na  výpočet  odpočtu  daně  pro
rozhlasové  a televizní  vysílání  do  31. prosince 2024.  Doplňuji,  nic  to  nemění,  v zápise
z rozpočtového výboru to je. Děkuji. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní má slovo pan poslanec Václav Votava
a připraví se pan poslanec Jan Skopeček. Pane poslanče, prosím, máte slovo. 

Poslanec Václav Votava: Děkuji za slovo, pane místopředsedo. Kolegyně, kolegové,
jenom vsuvku k tomu, co teď říkal zpravodaj. Já toto usnesení, respektive tento pozměňovací
návrh,  který  prošel  v rozpočtovém výboru,  samozřejmě  podporuji.  Jedná se o prodloužení
možnosti, aby Česká televize a Český rozhlas měly možnost na odpočet DPH za služby. 

Já bych chtěl vaši pozornost obrátit ke dvěma pozměňovacím návrhům, ke kterým se
potom samozřejmě  přihlásím  v podrobné  rozpravě.  První  pozměňovací  návrh,  který  jsem
podal společně s kolegou poslancem Jakubem Jandou, je v systému pod číslem 7814. Tento
návrh mění  limit  nejnižší  hodnoty zboží,  kterou musí zaplatit  fyzická osoba ze třetí  země
u jednoho prodejce v jednom kalendářním dni, aby jí vznikl nárok na vrácení daně z přidané
hodnoty zaplacené v ceně zboží. Limit podle toho návrhu se snižuje z 2 000 Kč na 1 000 Kč.
Je třeba říci,  že současný limit  platí  již více jak 15 let.  Domníváme se, že změna podpoří
přímo  místní  řemeslníky,  malé  a střední  podniky  a další  obchodníky  v České  republice,
zvláště  v době po pandemii,  kdy každá takto získaná koruna jim pomůže překonat ztráty,
které při pandemii nesli. 

Musím trochu polemizovat  s odmítnutím stanoviska  Ministerstva  financí,  které  jsem
zaslechl na rozpočtovém výboru. Bylo i odůvodnění, kdy Ministerstvo financí odmítlo tento
pozměňovací návrh, že tato podpora není potřebná, že prostě s touto podporou nesouhlasí,
a že tedy mimo Evropskou unii  kupují  hlavně luxusní zboží,  myšleno tím tedy turisty  ze
třetích zemí, že se tedy zaměřují především na luxusní zboží. Naopak, já si myslím, že řada
těchto turistů kupuje suvenýry a dárky, jejichž hodnota nedosahuje 2 000 Kč. Jde například
o bižuterii, hračky, sklo, obrázky a podobně. 
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Chci vás tedy vyzvat, abychom podpořili místní řemeslníky, výtvarníky, obchodníky,
jejichž obchody nyní v důsledku pandemie byly uzavřeny a cestovní ruch byl velmi omezen.
Podpoří to jejich prodej a vyrovná to jejich ztráty, které utrpěli. 

Druhý pozměňovací návrh, který podávám společně s kolegou Romanem Onderkou a je
pod číslem 8298 zaveden v systému, se týká snížení sazby daně z přidané hodnoty na základní
potraviny.  Tenhle  pozměňovací  návrh  podáváme  opakovaně.  Byl  komunikován  i jsme  ho
prosazovali v minulém volebním období, není to tedy nic nového pod sluncem. Chtěl bych
říci, že na základní potraviny, které jsou zařazeny v příloze číslo 3 k zákonu o dani z přidané
hodnoty,  se v současné době uplatňuje první snížená sazba daně z přidané hodnoty ve výši
15 %. Přitom řada států v Evropské unii se sazbou pohybuje pod 10 %. Například Německo
má 7 % sazbu na potraviny, a vzhledem k pandemii dokonce tuto sazbu na přechodnou dobu
snižovalo až na 5 %. Francie má pro vaši představu sazbu 5,5 % a mimo Evropskou unii
Velká Británie má dokonce nulovou sazbu daně z přidané hodnoty na potraviny. 

Máme tedy jednu z nejvyšších sazeb daně z přidané hodnoty na potraviny a paradoxně
jednu  z nejnižších  sazeb  daně  z příjmů  v Evropské  unii.  Pro  připomenutí,  je  to  radikální
snížení  daně  z příjmů  fyzických  osob na  15 % s obrovským dopadem do  příjmů  státního
rozpočtu, tak jak bylo schváleno i s politickým závazkem a bylo schváleno pouze na dva roky.
Snížení DPH na základní potraviny je plošné, tedy pro všechny bez ohledu na jejich příjem,
kdežto radikální snížení daně, tak jak bylo přijato, daně z příjmů, je výhodné především pro ty
s vyššími příjmy. 

V současné  pandemické  době  s řadou  omezení  jsou  negativní  dopady  nejen  na
podnikatelský sektor, ale také do spotřeby obyvatelstva.  Růst cen dopadá především na ty
nejohroženější  skupiny  obyvatelstva  a snížení  sazby  daně  z přidané  hodnoty  na  10 %
a zařazení některých základních potravin, jakými jsou například maso, ryby,  mléko, vejce,
máslo,  zelenina,  ovoce, chléb, má tedy význam i s ohledem na tuto nelehkou dobu, kterou
prožíváme a nevíme s jistotou, jak dlouho potrvá. Také bych chtěl poprosit o vaši podporu
tomuto pozměňovacímu návrhu. Děkuji. 

Místopředseda  PSP Tomio  Okamura:  Nyní  požádám o vystoupení  pana  poslance
Jana Skopečka a připraví se pan poslanec Jan Hrnčíř. Prosím, máte slovo. 

Poslanec Jan Skopeček: Děkuji za slovo. Nebudu dlouhý, chtěl  jsem jenom říci,  že
jsem podal pozměňovací návrh. V tomto případě bych chtěl i poděkovat Ministerstvu financí,
že  jsme se  na  něm společně  shodli  a s odborníky nebo úředníky Ministerstva  financí  byl
vytvořen kompromisní pozměňovací návrh, který opravoval některé nesrovnalosti z původně
navrženého pozměňovacího návrhu. Za to děkuji. Pozměňovací návrh míří tím směrem, že
chce  zjednodušit  vratku  DPH pro cizince  nakupující  v České republice  zboží.  V současné
době  musí  vyplňovat  zvláštní  formulář,  který  představuje  byrokratickou  zátěž,  v rámci
digitalizace nebo elektronizace  postupů v oblasti  daně z přidané hodnoty je to jeden malý
krůček ve zjednodušení a elektronizaci této daně. 

Takže  prosím  o případnou  podporu  ve  třetím  čtení.  Ten  pozměňovací  návrh  nijak
neodporuje evropské legislativě, a přesto že zmizí ten papírový formulář, tak prostřednictvím
potvrzení tradičního příjmového dokladu bude ten proces nadále vyhovovat všem pravidlům
a požadavkům na to, aby se nemohlo podvádět nebo aby se v tomto procesu vracení části
DPH zahraničním klientům nedělo něco nekalého. Takže to je pozměňovací návrh, který je
nahraný v systému pod číslem 8313, a v podrobné rozpravě se k němu ještě přihlásím. Děkuji
za pozornost. 
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Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní vystoupí pan poslanec Jan Hrnčíř a potom
je přihlášen pan poslanec Marian Jurečka. Tak prosím, máte slovo. 

Poslanec  Jan  Hrnčíř:  Děkuji  za  slovo,  pane  předsedající.  Vážené  dámy a pánové,
projednávaná  novela  zákona  o dani  z přidané  hodnoty  je  jenom  dalším  legislativním
plevelem, který nám sem spadl z Evropské unie. Jaký to má přínos pro naše občany? Že se
zavede DPH na malé zásilky do 600 korun, které byly anebo jsou osvobozené právě proto, že
dopravní náklady na zásilky z třetích zemí jsou tak vysoké, že by nemohly konkurovat potom
těm místním, a udržuje to právě přijatelné ceny pro konečné spotřebitele. To znamená, jenom
to zdraží obaly na ty telefony pro mladé lidi a podobně, ještě navíc to zavádí celní deklaraci
u jakékoli zásilky, i za 20 korun. Já si myslím, že tohle nepotřebujeme. Opravdu, celá dnešní
schůze je naprosto k ničemu, je to jenom plevel z Evropské unie, který tady projednáváme.
Vůbec to nepotřebujeme. 

Já bych přesto, když už o této novele jednáme, bych vás chtěl požádat, abyste podpořili
alespoň  pozměňovací  návrh,  který  zvyšuje  limit  pro  povinnou  registraci  DPH  z 1
milionu korun na  1 200 000,  tak  jak  to  má  třeba  sousední  Polsko,  Slováci  mají  ještě  asi
o 150 000 vyšší limit. Vláda se neustále tomuto brání. Já si myslím, že za těch 17 let, kdy se
opravdu zvyšovaly  všechny položky i ceny,  že minimálně  zvýšení  o těchto  20 % by bylo
velmi vhodné. Děkuji za podporu. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní vystoupí pan poslanec Marian Jurečka,
zatím poslední přihláška do obecné rozpravy. Tak prosím. 

Poslanec Marian Jurečka:  Děkuji,  dobré odpoledne.  Vážená paní  ministryně,  pane
předsedající, pane ministře, kolegyně, kolegové, já si myslím, že tady máme šanci na závěr
funkčního období této Sněmovny udělat ještě některé rozumné změny i v legislativě, která se
týká daně z přidané hodnoty.  Některé tady už byly představovány mými předřečníky,  nad
rámec toho, s čím přichází Ministerstvo financí. 

Já  jsem  si  dovolil  dát  dva  poměrně  jednoduché  a myslím  si,  že  logicky  rozumné
pozměňovací návrhy. Týkají se stanovení limitu, od kterého je povinnost být plátcem daně
z přidané hodnoty. Já ten návrh dávám ve dvou variantách, a to sice zvýšení toho současného
limitu, který platil od roku 2004, na částku 1,5 milionu korun a na částku 2 miliony korun.
Řeknu k tomu naprosto jednoduchá čísla. Když se podíváme na vývoj inflace za těch skoro
17 let,  tak inflace kumulovaně vzrostla o 35 %. To je jeden argument. Druhý argument je,
když se podíváme na výši průměrné mzdy od roku 2004 do teď, tak ta se prakticky už skoro
zdvojnásobila  z 18 035 korun  na  částku  35 441 korun.  Takže  si  myslím,  že  je  potřeba,
abychom  rozšířili  ten  limit,  abychom  ho  zvýšili.  Dávám  na  zvážení  –  těch  variant  tady
i dneska padlo ještě víc. 

Já bych byl rád, abychom to dokázali posunout, protože ten okruh, pro který tenkrát to
vymezení bylo, tak se díky inflaci, díky nárůstu cen výrazně rozšířil, a pokud má platit to, aby
ten limit byl stanoven tak, že umožňuje opravdu těm nejmenším podnikatelům jednoduchý
režim jejich podnikání, snížení náročnosti jejich podnikání, snížení byrokratické zátěže, tak
z mého pohledu vláda, rozumná ministryně nebo ministr financí by měl zvážit, že přichází po
určité době čas ten limit posunout s ohledem na objektivní ukazatele, které jsem zmínil. Mohli
bychom doplnit ještě další. 

Takže prosím pěkně, zvažte tento krok, zvažte tyto návrhy. Nepředkládám je jenom já,
předkládají je i někteří jiní poslanci. Myslím si, že by to byla dobrá zpráva pro podnikatelské
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prostředí na závěr tohoto sněmovního období. Já se potom v podrobné rozpravě přihlásím
k těm konkrétním dvěma dokumentům. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní se rozhlédnu, zdali se ještě někdo hlásí do
obecné rozpravy.  Nikoho nevidím, takže končím obecnou rozpravu. Táži se, zda je zájem
o závěrečná slova? Paní ministryně? Pan zpravodaj? 

Takže  zahajuji  podrobnou  rozpravu  a připomínám,  že  pozměňovací  a jiné  návrhy
přednesené v podrobné rozpravě musí být vždy odůvodněny. O slovo se přihlásil jako první
pan poslanec Vojtěch Munzar a připraví se pan poslanec Václav Votava. Prosím. 

Poslanec Vojtěch Munzar:  Děkuji ještě jednou, dobrý den. Já se tedy přihlašuji ke
svému  pozměňovacímu  návrhu,  který  naleznete  v systému  pod  číslem 8319.  Je  to  již
avizovaná změna limitu pro povinnou registraci k DPH z 1 milionu korun na 2 miliony korun.
Pouze doplním to, co jsem tady říkal v obecné rozpravě. Předkládám to ve dvou variantách.
Jedna  varianta  je  od  1. ledna 2022  a řekněme  druhá  varianta,  abych  eliminoval  případné
negativní stanovisko o tom, že je to potřeba dojednat, že je na to potřeba čas a budou volby
a podobně, tak tam dávám i druhou variantu od 1. ledna 2023. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Jako  další  vystoupí  pan  poslanec  Václav
Votava a připraví se pan poslanec Jan Skopeček. Prosím. 

Poslanec  Václav  Votava:  Děkuji  za  slovo,  vážený  pane  místopředsedo.  Já  jsem
v obecné rozpravě, myslím, odůvodnil ty dva pozměňovací návrhy. Pozměňovací návrh, který
se týká snížení limitu ceny zboží pro vratku DPH u turistů nebo lidí z třetích zemí, to byl
první pozměňovací návrh. Druhý pozměňovací návrh byl snížení hranice sazby DPH z 15 %
na 10 % pro základní  potraviny.  Formálně  se tedy hlásím k těmto  dvěma pozměňovacím
návrhům, které jsou v systému zařazeny pod čísly 7814 a 8298. Děkuji. 

Místopředseda  PSP Tomio  Okamura:  Nyní  vystoupí  pan  poslanec  Jan  Skopeček
a připraví se pan poslanec Jan Hrnčíř. Prosím. 

Poslanec Jan Skopeček: Děkuji za slovo. Vážené kolegyně, vážení kolegové, tak jak
jsem říkal v obecné rozpravě, hlásím se k pozměňovacímu návrhu k tomuto zákonu, který je
v systému nahrán pod číslem 8313. Jak už jsem zmínil v obecné rozpravě, jde o usnadnění
vrácení DPH klientům ze zahraničí.  Jedná se o to, že ubude formuláře,  který museli  kvůli
tomuto vyplňovat, a samozřejmě se tím sníží administrativní zátěž. Děkuji pěkně. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Nyní  vystoupí  pan  poslanec  Jan  Hrnčíř
a připraví se pan poslanec Marian Jurečka. Prosím. 

Poslanec Jan Hrnčíř: Děkuji za slovo, pane předsedající. Vážené kolegyně a kolegové,
já bych se chtěl tímto přihlásit k už avizovanému pozměňovacímu návrhu, který zvyšuje limit
pro povinnou registraci DPH z 1 milionu na 1 200 000 korun. Je v systému pod číslem 8070.
Děkuji. 

10



Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Nyní  vystoupí  jako  poslední  v podrobné
rozpravě pan poslanec Marian Jurečka. Prosím, máte slovo. 

Poslanec  Marian  Jurečka:  Děkuji.  Já  se  tedy  hlásím  v této  podrobné  rozpravě
k sněmovnímu  tisku 7881,  což  je  zvýšení  limitu  pro  plátcovství  DPH  na  částku
1,5 milionu korun, dále  k tisku pod číslem 7882,  což je  zvýšení  DPH alternativně  na výši
2 miliony korun. Děkuji. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura:  Rozhlédnu se, zdali  se ještě někdo hlásí  do
podrobné rozpravy?  Nikoho nevidím,  končím podrobnou rozpravu.  Táži  se,  zda je  zájem
o závěrečná slova? Paní ministryně, pan zpravodaj? (Ne. Není.) Zájem není. Nemáme návrhy
k hlasování, takže končím druhé čtení tohoto návrhu. 

Přistoupíme k dalšímu bodu. Jedná se o 

2. 
 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 21/1992 Sb., o bankách, 

 ve znění pozdějších předpisů, a některé další zákony 
 /sněmovní tisk 903/ – druhé čtení 

Z pověření vlády předložený návrh zákona uvede místopředsedkyně vlády a ministryně
financí Alena Schillerová. Prosím, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně vlády a ministryně financí ČR Alena Schillerová: Děkuji vám za
slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, dovolte mi, abych stručně uvedla vládní návrh
zákona, kterým se mění zákon o bankách, zákon o spořitelních a úvěrních družstvech, zákon
o podnikání na kapitálovém trhu a některé další zákony. 

Jak již bylo řečeno při projednávání návrhu zákona v prvním čtení, důvodem předložení
návrhu  zákona  je  implementace  novely  evropské  směrnice  o kapitálových  požadavcích
a novely nařízení o kapitálových požadavcích, jejichž cílem je posílení regulatorního rámce
a vytvoření podmínek pro zajištění stability, bezpečnosti a dostatečné odolnosti bankovního
sektoru  a celého  finančního  systému.  Po  věcné  stránce  návrh  přináší  změny  především
v oblasti  dohledu  na  konsolidovaném  základě  kapitálových  požadavků  nebo  odměňování
zaměstnanců. 

Dovolte  mi  uvést,  že  datum,  od  kterého  měla  být  účinná  národní  legislativa
implementující směrnice o kapitálových požadavcích a které bylo stanoveno na 29. 12. 2020,
již  uplynulo.  Protože  nám  hrozí  postih  za  neplnění  povinnosti  plynoucích  z členství
v Evropské unii, děkuji velmi za projednání tohoto zákona a posunutí v legislativním procesu.

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Návrh  jsme  v prvém  čtení  přikázali
k projednání rozpočtovému výboru jako výboru garančnímu. Usnesení výboru byla doručena
jako sněmovní  tisky 903/1 a 2.  Prosím,  aby se  ujal  slova  zpravodaj  rozpočtového  výboru,
poslanec Jiří Dolejš, a informoval nás o projednání návrhu ve výboru a případné pozměňovací
návrhy odůvodnil. Tak prosím. 

Poslanec Jiří Dolejš: Děkuji. Jak jste slyšeli, jde především o implementační novely,
a protože zaostáváme za implementační lhůtou, tak jsme při projednávání tohoto návrhu, které
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v prvním čtení tady bylo v lednu, tak jsme pro druhé čtení zkracovali lhůty. Lze také říci, že
i když někteří tuto inspiraci evropským právem obecně označují za zbytečnou, tak si myslím,
že posílení odolnosti bank vůči ekonomickým otřesům rozhodně není nic špatného. 

Pokud jde o pozměňovací návrhy,  rozpočtový výbor projednal složitěji strukturovaný
návrh, ale není to opět nic komplikovaného. Čili v únoru jsme projednali a přijali, podpořili
odsouhlasení zákona s tímto pozměňovacím návrhem. Tedy především se jedná o ten fakt, že
s ohledem na to, že tou povinnou osobou má být právnická osoba, tak se upravovaly některé
věci,  jako je  výše  pokuty,  ochrana  informací  a tak  dále.  Vymezovaly  se  přesněji  některé
pojmy v tomto doplňku k návrhu. 

Samozřejmě se upravovala i účinnost, protože původně plánovaná účinnost měla být ke
konci  loňského  roku,  což  pochopitelně  těžko  stihneme,  takže  se  tam navrhuje,  aby  byla
účinnost ode dne schválení. Čímž se i přimlouvám současně za to, abychom takto skutečně
učinili. Myslím si, že v řádu týdnů či měsíců nám sankce nehrozí, ale kdybychom se s tím
párali déle, tak by to bylo samozřejmě komplikovanější. To je vše. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Otevírám obecnou rozpravu, do které nemám
ovšem nikoho  přihlášeného.  Tak  koukneme,  nikdo  se  nehlásí.  Takže  zahajuji  podrobnou
rozpravu. Připomínám, že pozměňovací i jiné návrhy přednesené v podrobné rozpravě musí
být vždy odůvodněny. Nikdo se nehlásí, takže končím podrobnou rozpravu. Táži se, zdali je
zájem o závěrečná slova? (Ministryně: Ne. Zpravodaj. Ne.) Není, takže končím druhé čtení
tohoto návrhu. 

Další bod je 

3. 
 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 374/2015 Sb., 

 o ozdravných postupech a řešení krize na finančním trhu, 
 ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony 

 /sněmovní tisk 904/ – druhé čtení 

Z pověření vlády předložený návrh zákona uvede místopředsedkyně vlády a ministryně
financí Alena Schillerová. Prosím, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně  vlády  a  ministryně  financí  ČR  Alena  Schillerová:  Děkuji  za
slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, dovolte mi, abych stručně uvedla vládní návrh
zákona, který novelizuje zákon o ozdravných postupech a řešení krize na finančním trhu. 

Jak  již  bylo  řečeno  při  prvním  čtení  návrhu,  důvodem  předložení  návrhu  je
implementace novely směrnice, kterou se stanoví rámec pro ozdravné postupy a řešení krize
úvěrových institucí  a investičních podniků známé pod zkratkou BRRD. Cílem novely této
směrnice, a tedy i předkládaných úprav zákona je dále posílit efektivnost regulatorního rámce
pro řešení krizí a odolnost regulovaných subjektů vůči případným ekonomickým otřesům. Po
věcné  stránce  návrh  přináší  změny  především v oblasti  požadavků  na  kapitál  a způsobilé
závazky, omezení prodeje podřízených způsobilých závazků neprofesionálním zákazníkům či
rozšíření  pravomocí  České  národní  banky  vyhlásit  moratorium  na  závazky  již  ve  fázi
předcházející řešení krize. 

Na závěr mi dovolte uvést, že datum, od kterého měla být účinná národní legislativa
implementující  směrnici  a které  bylo  stanoveno  na  28. 12. 2020,  již  uplynulo.  Děkuji  za
posunutí návrhu v legislativním procesu, protože v opačném případě České republice hrozí
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postih  za  nesplnění  povinností  plynoucích  z členství  v Evropské  unii.  Děkuji  vám  za
pozornost. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Návrh  jsme  v prvém  čtení  přikázali
k projednání rozpočtovému výboru jako výboru garančnímu. Usnesení výboru byla doručena
jako sněmovní  tisky 904/1 a 2.  Prosím,  aby se  slova  ujal  zpravodaj  rozpočtového  výboru,
poslanec  Jan  Skopeček,  a informoval  nás  o projednání  návrhu  ve  výboru  a případné
pozměňovací návrhy odůvodnil. Tak prosím, pane zpravodaji. 

Poslanec  Jan  Skopeček:  Děkuju  pěkně.  Jenom zrekapituluji,  že  čtení  tohoto  tisku
proběhlo  na  79. schůzi  27. 1.  Materiál  byl  jako garančnímu  výboru  svěřen  rozpočtovému
výboru,  který  ho  projednal  nejdříve  3. února 2021,  kdy  přerušil  projednávání,  a následně
projednal zákon 18. února 2021, kdy doporučil tento zákon schválit. 

Po diskuzi s náměstkyní  ministryně  financí  předkládám pozměňovací  návrh,  který je
nicméně z dílny Ministerstva financí a který vlastně aktualizuje tu problematiku, protože mezi
sepsáním  návrhu  a dobou,  než  ho  projednáváme,  nastaly  nějaké  další  skutečnosti,  které
ministerstvo potřebovalo promítnout do této legislativy, takže v tomto případě jsem opravdu
jenom takový pošťák, který tady tento pozměňovací návrh za Ministerstvo financí podává. 

Jinak co se týče samotného obsahu návrhu, jak bylo řečeno, jedná se o implementaci
evropské směrnice. Je to poměrně složitá implementační novela, kde dochází ke sjednocení
požadavku na kapitál, k omezení prodeje podřízených způsobilých závazků neprofesionálním
zákazníkům, stanovuje se nová pravomoc České národní banky vyhlásit dočasné moratorium
při řešení krize a tak dále a tak dále. Myslím si, že tak to na úvod stačí. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní otevírám obecnou rozpravu, do které se
nikdo nehlásí, takže obecnou rozpravu končím. Táži se, zdali je zájem o závěrečná slova? Je
zájem, pan zpravodaj má zájem o závěrečné slovo. Prosím. Do obecné rozpravy? 

Poslanec Jan Skopeček: Já se k tomu chci ještě formálně přihlásit. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Do obecné rozpravy? Aha, tak to jsem to vzal
rychleji, protože jsem nevěděl, že se hlásíte. Takže nechám obecnou rozpravu otevřenou, a vy
tedy ještě v obecné rozpravě. Prosím. 

Poslanec Jan Skopeček: Já se chci tedy přihlásit k pozměňovacímu návrhu, který je
v systému nahrán pod číslem 7610, a je to právě ten pozměňovací návrh z pera Ministerstva
financí. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Tak  to  bych  vás  poprosil  se  přihlásit
v podrobné rozpravě, takže končím obecnou rozpravu. O závěrečná slova nemá pan zpravodaj
a paní  ministryně  zájem.  Teď zahajuji  podrobnou rozpravu.  Připomínám,  že pozměňovací
a jiné návrhy přednesené v podrobné rozpravě musí být vždy odůvodněny. Pan poslanec Jan
Skopeček se přihlásí ke svému pozměňovacímu návrhu. 

Poslanec Jan Skopeček: Tak ještě jednou, hlásím se k pozměňovacímu návrhu, který je
v systému pod číslem 7610 a který je z pera Ministerstva financí. Týká se celé řady věcí –
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mění  se  požadavek  na  podřízenost,  je  tam  nahrazení  vnitřního  minimálního  požadavku
v záruce, prodej podřízených způsobilých závazků neprofesionálním zákazníkům, stanovení
pořadí pohledávek z kapitálových nástrojů v insolvenční hierarchii, aspoň to nejdůležitější, co
mám pocit, že ten pozměňovací návrh Ministerstva financí obsahuje. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nikdo další se do podrobné rozpravy nehlásí,
takže  končím podrobnou rozpravu.  Táži  se,  zdali  je  zájem o závěrečná  slova?  Není.  Pan
zpravodaj už také nemá zájem o závěrečné slovo, takže končím druhé čtení tohoto návrhu. 

Přistoupíme k dalšímu bodu této schůze. Jedná se o 

4. 
 Vládní návrh zákona, kterým se mění některé zákony v oblasti finančního trhu 

 zejména v souvislosti s implementací předpisů Evropské unie 
 týkajících se unie kapitálových trhů 

 /sněmovní tisk 1117/ – prvé čtení 

Z pověření vlády předložený návrh uvede místopředsedkyně vlády a ministryně financí
Alena Schillerová. Prosím, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně  vlády  a  ministryně  financí  ČR  Alena  Schillerová:  Děkuji  za
slovo, pane předsedo. Dámy a pánové, předkládám vám k projednání návrh zákona, kterým se
mění některé zákony v oblasti finančního trhu zejména v souvislosti s implementací předpisů
Evropské unie týkajících se unie kapitálových trhů. 

V loňském a předloňském roce byla na evropské úrovni přijata řada právních předpisů,
které se týkají dokončení projektu takzvané unie kapitálových trhů, což je projekt, který si
klade za cíl více integrovat kapitálové trhy jednotlivých členských států. Tyto evropské právní
předpisy je nyní třeba implementovat do českého práva, což činíme právě tímto návrhem.
Konkrétně se jedná o revizi právní úpravy kapitálových požadavků na obchodníky s cennými
papíry. Dosud se obchodníci s cennými papíry řídí kapitálovými požadavky pro banky, což je
pro většinu z nich zbytečně přísné, a proto dochází ke zmírnění tohoto režimu. Další oblastí je
harmonizace  právní  úpravy  krytých  dluhopisů,  které  na  evropské  úrovni  doposud
harmonizovány  nebyly.  Transpozice  do  českého  právního  řádu  je  spíše  minimalistická,
protože národní právní úprava již požadavky této směrnice z velké části splňuje. 

Do českého právního řádu je třeba dále implementovat novou úpravu přeshraničního
nabízení  fondu  kolektivního  investování,  které  má  být  nově  značně  usnadněno
a zpřehledněno. Návrh zákona rovněž implementuje právní úpravu financování udržitelnosti,
známou jako takzvané zelené finance neboli  poskytování  služeb skupinového financování.
Tyto oblasti jsou upraveny nařízeními, která jsou přímo použitelná, takže jejich implementace
je rovněž minimalistická. 

Dále  provádíme  některé  drobné  změny  v souvislosti  s revizí  předpisů  upravujících
evropský  systém  dohledu  nad  finančním  trhem.  Zároveň  podotýkám,  že  návrh  jsme
konzultovali  s odbornou  veřejností  a s Českou  národní  bankou.  Vzhledem  k tomu,  že  se
domnívám,  že  zákon  není  nějak  problematický,  obsahuje  celou  řadu  věcí  převážně
technického charakteru a implementuje evropské předpisy, protože se blíží konec volebního
období, doufám, že bude načteno zkrácení lhůt, a doufám, že to získá vaši podporu. Děkuji. 
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Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní prosím, aby se slova ujal zpravodaj pro
prvé čtení, poslanec Jan Skopeček. Prosím, máte slovo. 

Poslanec Jan Skopeček: Děkuju pěkně. Já bych se také snažil ve stručnosti popsat ten
materiál, respektive ty nejvýznamnější změny. Mezi ty patří revize kapitálových požadavků
na obchodníky s cennými papíry.  Návrh zákona také  obsahuje harmonizaci  právní  úpravy
krytých dluhopisů,  právní  úpravu přeshraničního nabízení  investičních fondů. Upravuje se
oblast podpory růstu trhu malých a středních podniků, zakotvení právní úpravy, transparence
oblasti  financování  udržitelnosti  a harmonizace  a zjednodušení  přeshraničního  poskytování
služeb, takzvaného skupinového financování. 

Ten balíček změn má za cíl integrovat kapitálové trhy Evropské unie. Unie kapitálových
trhů je jeden z integračních projektů Evropské unie,  na který se v posledních letech klade
poměrně  velký význam (důraz?).  Jeho cílem je  samozřejmě rozšířit  možnosti  přístupu ke
kapitálu,  a to  nejen  prostřednictvím  bankovních  institucí,  ale  právě  i prostřednictvím
kapitálového trhu, který hraje v Evropě třeba vůči Spojeným státům určitě menší roli. 

O kapitálové  unii  bychom  se  samozřejmě  mohli  bavit  dlouho,  což  nechci.  Paní
ministryně říkala, že to jsou víceméně technicistní věci. Považuji jednu věc za škodlivou, a to
prorůstání  environmentalistické  ideologie  přímo  do  legislativy  postihující  finanční
a kapitálové  trhy.  Hovoří  se  konkrétně  o takzvaném  udržitelném  financování.  Myslím  si
a obávám se toho, že když z finančních trhů,  z finančnictví opustíme striktně ekonomické,
striktně finanční principy a začneme financovat a finance posuzovat i podle jistého zeleného
aspektu tak, jak obsahuje tato legislativa, tak je to podle mého názoru cesta do pekel. To jsem
považoval  za  potřebné  k této  jinak  technicistní  normě  ale  s tímto  podle  mě  vážnou
konsekvencí dodat. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Otevírám obecnou rozpravu. Hlásí se... Prosím,
máte slovo. 

Poslanec Milan Feranec: Děkuji, pane předsedající. Dámy a pánové, já bych si dovolil
navrhnout zkrácení lhůty u tohoto tisku, a to na 35 dní. Děkuji. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Takže máme tady návrh na zkrácení na 35 dní.
Tak ještě pan poslanec Jan Hrnčíř. Prosím, máte slovo. 

Poslanec Jan Hrnčíř: Děkuji za slovo, pane předsedající. Já už jsem tady o tom dneska
hovořil.  Ten projednávaný tisk je  zase další  legislativní  plevel,  je  to  transpozice  směrnic
Evropské unie. Já myslím, že to úplně nepotřebujeme. Dávám návrh na zamítnutí. Děkuji. 

Místopředseda  PSP Tomio  Okamura:  Pan  poslanec  Hrnčíř  je  na  zamítnutí  a pan
poslanec Feranec na zkrácení. Takže se rozhlédnu, zdali někdo chce ještě vystoupit v obecné
rozpravě? Nikoho nevidím. Tak se táži, zda je zájem o závěrečná slova? Paní ministryně, pan
zpravodaj? Nemáte zájem. Slyším ťukání, takže já vás odhlásím, přihlaste se znovu svými
hlasovacími kartami. 

Takže budeme hlasovat  o návrhu,  který předložil  poslanec SPD Jan Hrnčíř,  aby byl
tento návrh zamítnut. Ale my nemáme kvorum, tak ještě počkáme. (Na tabuli 64 přihlášených,
vzápětí 67.) Tak už jo. 

15



Zahajuji hlasování. Kdo je pro zamítnutí? Kdo je proti zamítnutí? 

Hlasování  číslo  3,  přihlášeno  73 poslanců,  pro 12,  proti 35.  Návrh  na  zamítnutí  byl
zamítnut. 

Nyní  se  budeme  zabývat  návrhem  na  přikázání  výborům  k projednání.  Nejprve
rozhodneme o přikázání garančnímu výboru. Organizační výbor navrhl přikázat předložený
návrh k projednání rozpočtovému výboru jako výboru garančnímu. Navrhuje někdo přikázání
jinému výboru jako garančnímu? (Poznámka mimo mikrofon.) Zkrácení lhůty až na konec,
prosím vás. Děkuji za připomínku, ale mám to pod kontrolou. Takže přistoupíme k hlasování. 

Kdo  souhlasí  s tím,  aby  předložený  návrh  byl  přikázán  k projednání  rozpočtovému
výboru jako garančnímu výboru? 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování  číslo  4,  přihlášeno  77 poslanců,  pro 74,  proti  žádný.  Konstatuji,  že  tento
návrh byl přikázán k projednání rozpočtovému výboru jako garančnímu výboru. 

Organizační výbor nenavrhl přikázat tento návrh dalšímu výboru. Má někdo návrh na
přikázání dalšímu výboru či výborům k projednání? Žádný návrh nevidím. 

Takže budeme už jenom hlasovat o tom, že zazněl v rozpravě návrh od pana poslance
Ferance na zkrácení lhůty k projednání na 35 dnů. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 5, přihlášeno 77 poslanců, pro 50, proti 21. Návrh na zkrácení lhůty byl
přijat. 

A já končím první čtení tohoto zákona. 

Přistoupíme k dalšímu bodu. Jedná se o 

5. 
 Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, 

 ve znění pozdějších předpisů, a zákon č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, 
 ve znění pozdějších předpisů 

 /sněmovní tisk 1190/ – prvé čtení podle § 90 odst. 2 

Upozorňuji, že je navrženo, abychom s návrhem zákona vyslovili souhlas již v prvém
čtení. Z pověření vlády předložený návrh uvede místopředsedkyně vlády a ministryně financí
Alena Schillerová. Prosím, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně  vlády  a  ministryně  financí  ČR  Alena  Schillerová:  Děkuji  za
slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, dovolte mi představit vám návrh zákona, kterým
se mění zákon č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních, ve znění pozdějších předpisů, a zákon
č. 235/2004 Sb., o dani z přidané hodnoty, ve znění pozdějších předpisů. 

Důvodem předložení tohoto návrhu je povinnost České republiky provést implementaci
nových  právních  předpisů  Evropské  unie  v oblasti  spotřebních  daní  z alkoholu
a alkoholických nápojů a v oblasti společné bezpečnostní a obranné politiky v rámci Evropské
unie.  Předně  chci  uvést,  že  jde  zejména  o implementaci  směrnice,  která  měla  v zásadě
s minimální mírou kontroly možnost zavést takzvané domácí pálení destilátů bez spotřební
daně v Evropské unii. Česká republika k takovému návrhu opakovaně nedala souhlas a tvrdě
jsem se na Radě EU proti takovému přístupu postavila. Přijetí tohoto návrhu bylo možné až
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v okamžiku,  kdy  zejména  na  žádost  České  republiky  byla  do  návrhu  směrnice
implementována  pravidla,  která  by  bránila  zneužívání  tohoto  režimu,  který  by  mohl  mít
významný přesah i na český trh. 

Česká  republika  z tohoto  důvodu  vyvinula  maximální  úsilí,  aby  dosáhla  co
nejpřísnějších  pravidel  pro  zavedení  soukromé  výroby  lihu  ve  směrnici,  a to  takovým
způsobem, aby co nejvíce odpovídala právní úpravě, jež je nastavena v České republice pro
pěstitelské  pálenice.  Prosadila  jsem  například,  aby  byl  ovocný  destilát  vyroben  pouze
v registrovaném výrobním zařízení a z ovoce, které je vypěstováno na pozemku, který pěstitel
vlastní nebo je oprávněn ho užívat z jiného právního titulu. Českou regulaci využití tohoto
institutu nechystáme, za daleko vhodnější i nadále považujeme systém pěstitelských pálenic. 

Co se týče konkrétního obsahu návrhu zákona,  jsou v něm obsaženy změny zákona
o spotřebních  daních a zákona o dani  z přidané  hodnoty,  přičemž účinnost  těchto  změn je
stanovena v souladu s právními předpisy Evropské unie. 

První  oblast  změn  je  vyvolána  transpozicí  takzvané  alkoholové  směrnice.  V tomto
případě  je  dotčen  zákon  o spotřebních  daních,  zejména  v následujících  oblastech:  Úprava
ustanovení týkajících se výpočtu stupňů Plato u piva, do kterého jsou po ukončení kvašení
přidávány  některé  další  látky  jako  například  sladidla  nebo  aromata.  Úprava  postupu  pro
získání osvědčení za účelem uplatnění snížené sazby spotřební daně v jiném členském státě na
alkoholické nápoje vyrobené tuzemskými malými nezávislými výrobci alkoholických nápojů,
pokud jsou tyto nápoje dopravovány do členských států, které na ně aplikují snížené sazby
spotřební daně. Zrcadlově je pak vkládána úprava podmínek pro uznávání osvědčení malého
nezávislého výrobce piva vydané v jiném členském státě, pokud je pivo dopravováno z jiného
členského státu do České republiky. 

Druhá oblast změn je vyvolána transpozicí takzvané směrnice o společném obranném
úsilí.  V tomto  případě  jsou  dotčeny  zákon  o spotřebních  daních  a zákon  o dani  z přidané
hodnoty. 

Změny spočívající  v rozšíření  aplikace stávajících ustanovení,  která upravují  zvláštní
režim pro ozbrojené síly Severoatlantické smlouvy na ozbrojené síly členského státu, které se
podílejí  na  obranném  úsilí  vynakládaném  na  provádění  společné  bezpečnostní  a obranné
politiky v rámci Evropské unie. Děkuji vám za pozornost. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Nyní prosím, aby se slova ujala zpravodajka
pro prvé čtení, poslankyně Iva Kalátová. Paní poslankyně, máte slovo. Prosím. 

Poslankyně Iva Kalátová:  Děkuji  za  slovo,  pane  místopředsedo,  a přeji  vám všem
dobré  odpoledne.  Jak  již  bylo  řečeno,  důvodem předložení  uvedeného  návrhu  zákona  je
povinnost České republiky provést implementaci  nových právních předpisů Evropské unie
v oblasti  daní  z alkoholu  a alkoholických  nápojů  a osvobození  od  daně,  dále  navazující
úpravu  vztahující  se  na  společné  obranné  úsilí  v rámci  společné  bezpečnostní  a obranné
politiky Evropské unie.  Mnoho již zde bylo  řečeno,  takže já se budu věnovat  jenom těm
nejdůležitějším bodům. 

Co  se  týká  takzvané  alkoholové  směrnice,  tedy  směrnice 92/83/EHS  o harmonizaci
struktury spotřebních daní z alkoholu a alkoholických nápojů, která byla Evropskou unií již
novelizována,  tak  ty  změny  opravdu  nejsou  zásadního  charakteru  a zahrnují  zejména
zpřesnění textu v případě stanovení postupu pro měření stupňů Plato u piva. Paní ministryně
zmínila, že je to zejména v těch případech, kdy jsou přidávané další látky, jako jsou sladidla
nebo aromata.  Úprava týkající  se výpočtu stupňů Plato u piva obsažená ve směrnici  bude
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v České  republice  účinná  až  od  1. ledna 2031  a rovněž  tak  v případě  s nakládání  s lihem
obecně, či zvláště denaturovaným, a to včetně revize postupů členských států při zjištění jeho
zneužití. Oproti předchozímu znění alkoholové směrnice se dále členským státům rozšiřuje
možnost fakultativně aplikovat snížené sazby spotřební daně u některých kategorií výrobků
v případě, že jsou vyráběny malými výrobci. 

Zavádí se rovněž jednotný formát osvědčení pro malé výrobce alkoholických nápojů,
jejichž výrobky jsou dopravovány do členských států Evropské unie, které snížené sazby na
některou  skupinu  výrobků  aplikují.  Alkoholová  směrnice  také  dává  možnost  povolit
v členském státě  za  přísně  stanovených  podmínek  výrobu  malého  množství  destilátu  pro
osobní spotřebu. Tady je namístě připomenout, že Česká republika již na základě výjimky
sjednané při vstupu do Evropské unie tuto možnost využívá,  a to formou výroby destilátu
v pěstitelských pálenicích. Tyto změny jednotlivých ustanovení alkoholové směrnice je Česká
republika zavázána transponovat do zákona o spotřebních daních do konce roku 2021. 

Co se týká finančních dopadů, tak vzhledem k charakteru změn v alkoholové směrnici
se neočekává významný dopad do příjmové ani výdajové stránky státního rozpočtu a stejně
tak  je  tomu  i z hlediska  správce  daně,  daňových  subjektů,  oblasti  sociálního  a životního
prostředí, kde významnější dopady očekávané nejsou. 

Předkládaný  návrh  zákona  je  v souladu  s ústavním  pořádkem  a je  plně  slučitelný
s právními  předpisy  a judikaturou  soudních  orgánů  Evropské  unie  i s obecnými  zásadami
práva Evropské unie. Zároveň jej lze považovat za slučitelný s mezinárodními smlouvami,
jimiž je Česká republika vázána. 

V případě  navazující  směrnice  se  jedná  o transpozici  novelizované  směrnice
o společném  obranném  úsilí  do  zákona  o spotřebních  daních  a zákona  o dani  z přidané
hodnoty. Touto transpozicí se rozšíří stávající ustanovení, která upravují možnosti osvobození
zboží  a služeb poskytnutých ozbrojeným silám Severoatlantické  smlouvy a Partnerství  pro
mír od daně, popřípadě vrácení daně, také pro ozbrojené síly členského státu, které se podílejí
na  obranném  úsilí  vynakládaném  na  provádění  společné  bezpečnostní  a obranné  politiky
Evropské unie. Transpozici této směrnice o společném obranném úsilí je potřeba provést do
30. června 2022. 

Opět  co  se  týká  dopadů  této  úpravy,  tak  pouze  z finančního  hlediska  vzhledem
k charakteru  transpozičních  změn,  a to  zejména  z důvodu rozšíření  osvobození,  respektive
vrácení  daně  o další  subjekty,  lze  očekávat  mírný  negativní  rozpočtový  dopad  na  příjmy
veřejných  rozpočtů,  a to  v řádech  jednotek  milionů  korun.  Vzhledem  k tomu,  že  návrh
představuje  opravdu  minimalistickou  povinnou  transpozici  směrnic,  neboť  obsahuje  jen
takovou úpravu, kterou je nutné přijmout k řádnému promítnutí nových směrnic do českého
právního řádu,  je  navrhováno vyslovení  souhlasu s návrhem již  v prvém čtení  podle § 90
odst. 2 zákona o jednacím řádu Poslanecké sněmovny, a to tak, aby bylo zaručeno dodržení
transpozičních lhůt. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Otevírám  obecnou  rozpravu,  do  které  je
přihlášen pan poslanec Mikuláš Ferjenčík. Další přihlášku zatím nemám. Prosím, máte slovo,
pane poslanče. 

Poslanec Mikuláš Ferjenčík:  Děkuji  za slovo, pane předsedající.  Vážené kolegyně,
vážení kolegové, obecně souhlasíme s implementací této směrnice, nicméně máme za to, že
vláda dostatečně nevyužila možnosti, které ta směrnice dává, a především v oblasti možnosti
snížit sazby daně na ostatní kvašené nápoje vyrobené malými nezávislými výrobci. Z tohoto
důvodu vznáším za klub Pirátů a klub Starostů a nezávislých námitku proti projednání podle
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§ 90 a pokusíme se najít řešení v rámci druhého a třetího čtení, které by umožnilo například
výrobce  cideru  zahrnout  mezi  ty  zvýhodněné,  pokud  se  jedná  o malé  nezávislé  výrobce.
Myslíme si, že je škoda využít tuto výjimku jenom pro minipivovary ve chvíli, kdy je tady
segment poměrně rychle rostoucích malých výrobců těchto specifických nápojů, a evropská
legislativa umožňuje jim vyjít  vstříc.  Myslíme si,  že to může podpořit  i přechod z domácí
výroby řekněme úplně v šedé zóně do oficiálního podniku. Chceme jim skutečně pomoci začít
podnikání v této oblasti.  Současně jsme si vědomi těch lhůt, které jsou neúprosné, a proto
navrhuji zkrácení lhůty na 35 dní. Děkuji. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Zkrácení  lhůty  na  35 dní.  (Domluva
s organizačním  odborem.)  Takže  končím  obecnou  rozpravu  a táži  se,  zdali  je  zájem
o závěrečná slova? Nemáte zájem, paní ministryně taky ne. Takže nyní rozhodneme podle
§ 90 odst. 5 o pokračování projednání tohoto návrhu. Přednesu návrh usnesení – (Poslanec
Ferjenčík:  Já  jsem  to  zavetoval.)  Pardon,  omlouvám  se,  já  jsem  tady  teď  ještě  řešil...
omlouvám se. Takže je to zavetováno. Za které dva kluby je to? Piráti a STAN. Tak teď je to
v pořádku, protože nebylo řečeno, za jaké kluby to bylo, abychom to věděli jasně. 

Takže  teď  tedy  máme  veto.  Nyní  se  tedy  budeme  zabývat  návrhem  na  přikázání
výborům  k projednání.  Nejprve  rozhodneme  o přikázání  garančnímu  výboru.  Organizační
výbor navrhl přikázat předložený návrh k projednání rozpočtovému výboru jako garančnímu.
Navrhuje někdo přikázání jinému výboru? Takže přistoupíme k hlasování. 

Kdo  souhlasí  s tím,  aby  předložený  návrh  byl  přikázán  k projednání  rozpočtovému
výboru jako garančnímu výboru? 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování  číslo  6,  přihlášeno 90 poslanců,  pro 81,  proti  žádný.  Konstatuji,  že  tento
návrh byl přikázán k projednání rozpočtovému výboru jako garančnímu výboru. 

Organizační výbor nenavrhl přikázat tento návrh dalšímu výboru. Má někdo návrh na
přikázání dalšímu výboru či výborům? Návrh nevidím. 

Takže nyní budeme hlasovat o návrhu na zkrácení lhůty pro projednání na 35 dní. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 7, přihlášeno 90 poslanců, pro 75, proti  jeden. Návrh byl  přijat  a já
končím prvé čtení tohoto návrhu. 

Přistoupíme k poslednímu bodu mimořádné schůze, a to je bod číslo 

6. 
 Vládní návrh, kterým se předkládá Parlamentu České republiky 

 k vyslovení souhlasu s ratifikací Dohoda o ukončení platnosti 
 dvoustranných dohod o investicích mezi členskými státy Evropské unie, 

 podepsaná dne 5. května 2020 v Bruselu 
 /sněmovní tisk 1019/ – prvé čtení 

Předložený  návrh  uvede  místopředsedkyně  vlády  a ministryně  financí  Alena
Schillerová. Prosím, ujměte se slova. 

Místopředsedkyně  vlády  a  ministryně  financí  ČR  Alena  Schillerová:  Děkuji  za
slovo, pane místopředsedo. Dámy a pánové, dovolte mi uvést dohodu o ukončení platnosti
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dvoustranných  dohod  o investicích  mezi  členskými  státy  Evropské  unie,  podepsanou
5. května 2020 v Bruselu,  dále  jen  dohoda,  budu zkracovat.  Za  Českou republiku  dohodu
podepsal tehdejší velvyslanec České republiky při Evropské unii Mgr. Jakub Dürr. Nyní se
tato  dohoda  předkládá  Poslanecké  sněmovně  Parlamentu  České  republiky  k vyslovení
souhlasu  s její  ratifikací,  neboť  se  z pohledu  českého  ústavního  práva  jedná  o smlouvu
prezidentské kategorie. 

Sjednání dohody je završením dlouhodobých vztahů Evropské unie, Evropské komise
a členských států EU o nalezení společného postupu při ukončování platnosti dvoustranných
dohod o investicích mezi členskými státy Evropské unie, které jsou s právem EU neslučitelné.
Soudní  dvůr  EU  v rozhodnutí  ve  věci  Achmea  C-284/16  z 6. března 2018  potvrdil
neslučitelnost rozhodčích doložek obsažených v dvoustranných dohodách o investicích mezi
členskými státy EU a stal se tak silným impulzem ke sjednání nejprve deklarace členských
států o vůli členských států intraunijní investiční dohody vypovědět a následně ke sjednání
předkládané dohody. 

S dohodou nakonec vyslovilo souhlas 23 členských států EU, ostatní hodlají řešit situaci
bilaterálně.  Jedná  se  o Finsko,  Švédsko,  Velkou  Británii,  Rakousko  a Irsko.  Vzhledem
k tomu,  že  dohoda  neumožňuje  výhrady  a žádná  ze  smluvních  stran  dohody  neuplatnila
výjimku, vztahuje se ukončení platnosti předmětných dvoustranných dohod o investicích mezi
členskými státy EU na celá území smluvních stran, to je včetně jejich takzvaných zámořských
území. 

Sjednání  dohody je plně v souladu s ústavním pořádkem ČR a s ostatními  součástmi
právního  řádu,  se  závazky  převzatými  v rámci  jiných  platných  mezinárodních  smluv
a s obecně  uznávanými  zásadami  mezinárodního  práva,  jakož  i se  závazky  vyplývajícími
z členství ČR v EU. Vstupem v platnost dohody pro ČR nenastane potřeba změny právního
řádu ČR, dojde však k pozbytí platnosti všech stávajících dvoustranných dohod o investicích
mezi  členskými  státy  Evropské  unie,  na  něž  se  tato  dohoda  vztahuje,  a to  včetně  všech
dodatků  a protokolů,  k nim  seznam  těchto  smluv  máte  v příloze  číslo 1  k dohodě,
a s vyloučením aplikace ochranných lhůt. 

Samotná dohoda již vstoupila v platnost dne 29. srpna 2020, tedy 30 dnů poté, co byla
schválena  dle  příslušných  vnitrostátních  procesů  dvěma  členskými  státy  EU,  které  jsou
smluvní stranou dohody. Těmito státy byly Dánsko a Maďarsko. Pro každou smluvní stranu,
která dohodu ratifikuje,  přijme nebo schválí  po jejím vstupu v platnost v souladu s odst. 1
článek 16 dohody, vstoupí dohoda v platnost 30 kalendářních dnů po dni, kdy tato smluvní
strana uložila listinu o její ratifikaci, schválení nebo přijetí u depozitáře dohody. 

Dohoda nepředpokládá  přímý dopad na státní  rozpočet  České republiky,  rozpočtové
dopady, vztahující se k vedení probíhajících rozhodčích řízení, která jsou předmětem části 3
dohody,  nelze  v této  chvíli  konkrétně  stanovit.  Ve  vztahu  k přechodným  opatřením
probíhajícím  a ukončeným  rozhodčím  řízením,  obsaženým  v části 3  dohody,  lze  dále
konstatovat, že tato se týkají 17 ukončených a 4 probíhajících rozhodčích řízení. Přechodná
opatření  pro  probíhající  rozhodčí  řízení  lze  použít  pouze  v případě  zájmu  investora  a za
současného ukončení či suspenze rozhodčího řízení. 

Ve všech případech Česká republika rozporuje tvrzení žalobců rozhodčích řízení a lze
předpokládat,  že by tuto pozici  Česká republika přijala  i v rámci  strukturovaného dialogu,
pokud by jej zahájila. V tomto kontextu lze tedy uzavřít, že sjednání dohody nijak zásadně
nemění rozpočtové dopady,  související  s existencí  dvoustranných dohod o investicích mezi
členskými státy, jejichž platnost je dohodou ukončuje, a nepředpokládá se proto vynaložení
mimořádných  nákladů  souvisejících  s těmito  řízeními  nad  rámec  těch,  které  by  České
republice vznikly i bez přijetí této dohody. Děkuji vám za pozornost. 
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Místopředseda PSP Tomio Okamura: Prosím, aby se slova ujal zpravodaj pro prvé
čtení  poslanec  Petr  Beitl.  Je  pan  poslanec  přítomen?  (Hlasy  z pléna.)  Je  přítomen?  Není
přítomen. Takže já bych požádal, aby... ze zahraničního výboru, jestli můžete určit nějakého
zpravodaje. (Předsedající se radí.) Ano, tak možná předseda výboru. (Předsedající se odmlčí.)
To je  první  čtení,  takže  já  tady nemám usnesení,  takže  něco z hlavy...  (Pobavení  v sále.)
Musíte  z hlavy,  pane  poslanče.  Tak  já  bych  jenom naznačil,  abyste  věděl,  je  to  souhlas
s ratifikací, dohoda o ukončení platnosti dvoustranných dohod o investicích mezi členskými
státy Evropské unie. 

Poslanec Ondřej Veselý: Děkuji. Děkuji, pane předsedající. Navrhuji... 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Já vás ještě... já vás tedy nechám domluvit, ale
musíme prohlasovat změnu zpravodaje. (Poslanec Veselý: Jo.) Já bych vás nechal domluvit,
ale tak to prohlasujeme, jo? Ať je to korektní. 

Kdo souhlasí se změnou zpravodaje na pana poslance Veselého? 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 8, přihlášeno 91 poslanců, pro 73, proti žádný. Změna zpravodaje na
pana předsedu výboru Veselého. 

Prosím, máte slovo. 

Poslanec  Ondřej  Veselý:  Děkuji,  kolegové,  za  mohutnou  důvěru  a vám,  pane
předsedající, za slovo. Já jenom stručně konstatuji, že zahraniční výbor se bude zabývat touto
směrnicí, takže doporučuji, aby bylo postoupeno zahraničnímu výboru k projednání. Děkuji. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura: Otevírám obecnou rozpravu, do které nemám
nikoho přihlášeného, ale na faktickou poznámku se mi hlásí pan poslanec Adam Kalous. Hlásí
se taky s přednostním právem za klub SPD Radek Rozvoral. Tak prosím, takže místopředseda
klubu Radek Rozvoral. 

Poslanec  Radek  Rozvoral:  Děkuji  za  slovo,  pane  předsedající.  Vážené  kolegyně,
vážení  kolegové,  hnutí  SPD  nepodporuje  implementaci  a ratifikaci  dohody  o ukončení
platnosti dvoustranných dohod a investicích mezi členskými státy Evropské unie. Za naprostý
základ  mezinárodních  vztahů  a jejich  smluvních  nastavení  považujeme  vztahy  mezi
samostatnými a suverénními státy, které si na základě dobrovolnosti a vzájemné výhodnosti
vzájemně  upraví  své záležitosti,  a to  zejména  záležitosti  obchodní  a ekonomické,  které  se
týkají  jich  samotných,  popřípadě  jejich  firem  a občanů.  V tomto  ohledu  jsou  dohody
o investicích a jejich ochraně tradičním a funkčním nástrojem vnitrostátního a mezinárodního
práva, kde si suverénní státy vzájemně nastaví své vztahy, protože jen ony vědí, co je pro ně
a pro jejich občany nejlepší. Jsme proti tomu, abychom tyto kompetence delegovali na orgány
Evropské unie, které z podstaty věci naše české národní a ekonomické zájmy nehájí a ani hájit
nemohou. 

Ale hlavně, Evropská unie je organizací dočasnou na rozdíl od národních států, které
jsou trvalé, a dočasné je i členství některých států v Evropské unii, jak vidíme nyní například
u Velké Británie. Proto není ani praktické rušit jakékoliv vzájemné dvoustranné dohody mezi
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členskými státy Evropské unie, protože zanedlouho může lehce nastat, že je budeme muset
vyjednávat znovu. Proto navrhujeme zamítnutí tohoto tisku. Děkuji za pozornost. 

Místopředseda PSP Tomio Okamura:  Nyní  pan  poslanec  Milan  Feranec  se  hlásí,
další přihlášku nemám do obecné rozpravy. Prosím, máte slovo. 

Poslanec Milan Feranec: Děkuji, pane předsedající. Tady bych si znovu u tohoto tisku
dovolil navrhnout zkrácení lhůty pro projednání na 30 dní. 

Místopředseda  PSP  Tomio  Okamura:  Zkrácení  o 30 dní,  ano.  Nikoho  dalšího
nemám,  takže  končím obecnou  rozpravu.  Táži  se,  zdali  je  zájem o závěrečná  slova?  Pan
zpravodaj, paní... nemáte zájem. Takže budeme se zabývat návrhem na přikázání výborům
k projednání. Organizační výbor navrhl přikázat předložený návrh k projednání zahraničnímu
výboru. Má někdo jiný návrh? Nemá. Takže kdo souhlasí s tím, aby byl předložený návrh
přikázán k projednání... (Hlas mimo mikrofon.) Jo, aha. Tady byl návrh na zamítnutí, ano. 

Místopředseda klubu SPD Radek Rozvoral navrhuje návrh na zamítnutí za SPD. Ten
budeme hlasovat jako první. Odhlášení, já odhlašuji, přihlaste se znovu svými hlasovacími
kartami. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro zamítnutí? Kdo je proti zamítnutí? 

Hlasování číslo 9, přihlášeno 82 poslanců, pro zamítnutí 9, proti zamítnutí 63. Návrh na
zamítnutí byl zamítnut. 

Budeme se zabývat  návrhem na přikázání  výborům k projednání.  Organizační  výbor
navrhl přikázat předložený návrh k projednání zahraničnímu výboru. Má někdo jiný návrh?
(Nemá.) 

Kdo souhlasí s tím, aby předložený návrh byl přikázán zahraničnímu výboru? 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 10, přihlášeno 83 poslanců, pro 82, proti žádný. Konstatuji, že tento
vládní návrh byl přikázán k projednání zahraničnímu výboru. 

Nyní ještě máme návrh na zkrácení lhůty na 30 dnů. Pan poslanec Milan Feranec ho
přednesl. 

Zahajuji hlasování. Kdo je pro? Kdo je proti? 

Hlasování číslo 11, přihlášeno 85 poslanců, pro 62, proti 10. Návrh byl přijat. 

Tímto končím prvé čtení tohoto návrhu. Tímto jsme i vyčerpali program 101. schůze
Poslanecké sněmovny, tímto ji končím a nyní vyhlašuji pauzu na 15 minut, protože se vrátíme
do 98. schůze.  Začneme bodem 536,  bude to  v režimu tajné opět  a bude se to  týkat  pana
ministra Hamáčka. Takže se tady sejdeme za 15 minut, což je v 16.06, abychom technicky
mohli připravit opět Sněmovnu na projednávání v režimu tajné. (Reakce v sále.) 

Tak prosím vás, oprava, protože jsme zjistili, že do jednoho hlasovacího zařízení bylo
něco nalito. Teď nevíme, jestli je to sabotáž, nebo co se stalo. Ale to říkám s úsměvem. Takže
jsem byl požádán, abychom protáhli pauzu ještě o 5 minut, a pauza bude tedy 20 minut a bude
to do 16.12. V 16.12 se sejdeme. Aspoň bude dostatečný čas připravit Sněmovnu pro jednání
v režimu tajné. 

(Schůze skončila v 15.52 hodin.) 
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